



စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် (၃၂ / ၂၀၂၂)

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၁၈) ရက်

၁၈-၈-၂၀၂၂	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၂၁၀၀.၀
ယူရို	၂၁၃၅.၇
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁၅၁၉.၃
စတာလင်ပေါင်	၂၅၃၁.၇
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁၅၅၃.၀
တရုတ်ယွမ်	၃၀၉.၂၄
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၆၇.၇၃
အိန္ဒိယရူပီး	၂၆.၃၅၄
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၅၈.၆၈
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၆၉.၃၈
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၇.၆၀၃
ထိုင်းဘတ်	၅၈.၉၀၆
ဗီယက်နမ်ဒေါင် (၁၀၀)	၈.၉၇၂၄

လယ်ယာစီးပွားနှင့်
ကုန်သွယ်မှုဌာနခွဲ၊
စီမံကိန်းဦးစီးဌာန
ရုံးအမှတ် (၁၅)
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၆၈၄
Email-
misdop.moali@gmail.com

သတင်းခေါင်းစဉ်များ

■ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာသတင်းများ

- ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ ပန်းသီးစိုက်ပျိုး ထွက်ရှိမှု
- အပူလှိုင်းကျရောက်မှုနှင့် မိုးခေါင်မှုဒဏ်များကြောင့် ကောက်ပဲသီးနှံအထွက်နှုန်းကျဆင်းမှုမရှိစေရေး တရုတ်နိုင်ငံက အလေးထားဆောင်ရွက်နေ
- တရုတ်ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ပဲပုပ်အစာဈေးကွက် မြင့်တက်လာ
- ပြည်ပမှတင်သွင်းသောဆန်များက တောင်ကိုးရီးယား၏ ဆန်စပါးထုတ်လုပ်မှုဧရိယာကျဆင်းမှုနှင့် ဆန်ဈေးနှုန်းဆက်တိုက်ကျဆင်းမှုများအတွက် တွန်းအားတစ်ရပ်အဖြစ် ပါဝင်နေ
- ဝယ်လိုအား နည်းလာသဖြင့် ဘရာဇီးလ်ဆန်ဈေးနှုန်း အားလျော့လာ
- အင်ဒိုနီးရှား ဟင်းချက်ဆီဈေးနှုန်း အနည်းငယ်ကျဆင်းလာ

■ အထွေထွေသတင်းများ

- ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ဆောင်းရာသီဓာတ်ငွေ့သုံးစွဲမှုအတွက် အစီအစဉ်များချမှတ်ခြင်း
- အီးယူဒေသ စက်သုံးဆီ ဈေးနှုန်းများ
- ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ ဈေးနှုန်းများ အခြေအနေ
- ITB Berlin ခရီးသွားလုပ်ငန်းပြပွဲ (The World's Leading Travel Trade Show)

ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ ပန်းသီးစိုက်ပျိုး ထွက်ရှိမှု

ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ပန်းသီးစိုက်ပျိုးထွက်ရှိမှုမှာ ယခုနှစ်တွင် ယခင်နှစ်များထက် အထွက်နှုန်း ကောင်းမွန်နိုင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေအားဖြင့် တန်ချိန် (၁၀၅၁၀၀၀) ခန့်ထွက်ရှိနိုင်ရန် မျှော်လင့်ထား ကြပါသည်။ Federal Statistical Office က ပန်းသီးအထွက်နှုန်းသည် ယခင်နှစ်ကထက် တန်ချိန် (၄၆၀၀၀) သို့မဟုတ် ၄.၆ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုထွက်ရှိနိုင်ကြောင်း၊ ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ ယခုနှစ်တွင် အပင်များတွင်အသီးပိုမိုများပြားပြီး ရာသီဥတုကောင်းမွန်ခြင်းရှိကာ အပင်ပိုးမွှားရောဂါကျ ရောက်ခြင်းများလည်း နည်းပါးကြောင်း စိုက်ပျိုးသူများက ပြောဆိုကြပါသည်။ အခြား ဆီးသီးနှင့် မက်မန်းသီးများမှာ ယခုနှစ်တွင် တန်ချိန်(၄၂၀၀၀) ထွက်ရှိရန်မျှော်မှန်းထားပြီး ယခင်နှစ်ကထက် ၆.၄ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုတိုးတက်ရရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။

Source: https://www.destatis.de/EN/Home/_node.html
သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

အပူလှိုင်းကျရောက်မှုနှင့် မိုးခေါင်မှုဒဏ်များကြောင့် ကောက်ပဲသီးနှံအထွက်နှုန်း ကျဆင်းမှုမရှိစေရေး တရုတ်နိုင်ငံက အလေးထားဆောင်ရွက်နေ

တရုတ်နိုင်ငံသည် အပူလှိုင်းကျရောက်မှုများ ဆက်တိုက်ဖြစ်ပေါ်နေပြီး နိုင်ငံ၏ ဆောင်းဦး ရာသီ ကောက်ပဲသီးနှံများရိတ်သိမ်းမှုတွင် စိန်ခေါ်မှုများရှိနေသဖြင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် သီးနှံ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် သီးနှံအဓိကထွက်ရှိသောတောင်ပိုင်းဒေသအချို့သို့ ကျွမ်း ကျင်သူအဖွဲ့များ စေလွှတ်ထားရသည်ဟု သိရပါသည်။

ပြီးခဲ့သည့်လမှစတင်၍ တရုတ်နိုင်ငံတောင်ပိုင်း၏ ဒေသအများစုတွင် အပူလှိုင်းများ ကျရောက်ခဲ့ပြီး မိုးရေသီးသန့်ဖြင့် ရေသွင်းစိုက်ပျိုးသည့် တောင်ကုန်းများတွင် ကာလကြာရှည် မိုးခေါင်ခဲ့ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ မိုးလေဝသစီမံခန့်ခွဲရေးမှ လာမည့်နှစ်ပတ်အတွက် ခြောက်သွေ့ဦးမည်ဟု ခန့်မှန်းချက်အရ ဝန်ကြီးဌာနက စပါးအဓိကထွက်ရှိသော ပြည်နယ်များသို့ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် အဖွဲ့ ၁၀ ဖွဲ့နှင့် နည်းပညာရှင်များ ပါဝင်သည့် ပံ့ပိုးကူညီပေးမည့်အဖွဲ့ ၁၂ ဖွဲ့ကို စေလွှတ်ထားပါ သည်။ မိုးခေါင်ရေရှား ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမှ ဆိုးကျိုးသက်ရောက်မှုများကို သက်သာစေရန်နှင့်

ကောက်ပဲသီးနှံဆုံးရှုံးမှုကို ရှောင်ရှားရန် အရေးပေါ်လမ်းညွှန်ချက်တစ်စောင်ကိုလည်း ဩဂုတ်လ ၁၃ ရက်နေ့က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ကောက်ပဲသီးနှံများမှာ အပူချိန်နှင့် အစိုဓာတ် အပြောင်းအလဲများကို အထိခိုက်မခံတတ်သောကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံတောင်ပိုင်းတွင် လက်ရှိစပါးသီးချိန်နှင့် အပွင့်ပွင့်ချိန်မှာ စုစုပေါင်း ထုတ်လုပ်မှုအတွက် အရေးကြီးသော အချိန်ဖြစ်နေပါသည်။ မြင့်မားသောအပူချိန်နှင့် မိုးခေါင်မှုက အပင်များ၏ ရင့်မှည့်မှုနှုန်းကို ထိခိုက်စေသောကြောင့် ပညာရှင်များသည် မတူညီသောဒေသများအလိုက် အစီအစဉ်များ ပြုလုပ်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အပူဒဏ်မှ ခံနိုင်ရည်ပိုမိုရှိစေရန် စပါးအတွက် ရေပုံမှန်ပေးခြင်းနှင့် မြေဩဇာဖြန်းပေးခြင်းစသည့် အစီအမံများကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဝတ်မှုန်များ ကြွေလွင့်ခြင်းမှ ကာကွယ်နိုင်ကြောင်း အရေးပေါ်လမ်းညွှန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

ဟူနန်ပြည်နယ် မြို့တော်ကျန်းရှရှိ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ရေးရာဌာနမှ တာဝန်ရှိသူ Xia Liming က တရုတ်နိုင်ငံအတွင်းရှိ အဓိက ဆန်စပါးထွက်ရှိရာ ဒေသများတွင် မိုးခေါင်ရေရှားမှုကို တိုက်ဖျက်မည့် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ကို ဦးဆောင်လျက်ရှိပါသည်။ ၎င်း၏ပြောကြားချက်အရ အပူချိန်ထိန်းညှိရန် ရေကိုအသုံးပြုခြင်းမှာ အပူဒဏ်ကိုကာကွယ်နိုင်ပြီး လယ်မြေများရှိ ရာသီဥတုဝန်းကျင်ကို တိုးတက်စေကြောင်း၊ ရေအရင်းအမြစ် အလုံအလောက်ရှိသောဒေသများတွင် နေ့ဘက်တွင် ရေသွင်းခြင်းနှင့် ညအချိန်တွင် ရေထုတ်ပေးခြင်းက လယ်အပူချိန်ကို လျော့နည်းစေကြောင်း၊ ထို့အပြင် နေ့လယ်အချိန်တွင် အပင်ကာကွယ်ရေးဒရန်းများဖြင့် ပုံမှန်ဖြန်းပေးခြင်းသည် လယ်ကွင်း၏စိုထိုင်းဆကို တိုးစေပြီး စပါးပင်များ၏ အပူချိန်ကို လျော့ချနိုင်ကာ မိုးခေါင်မှုနှင့် အပူလှိုင်းများ၏ သက်ရောက်မှုများကို သက်သာစေနိုင်ကြောင်း၊ သိပ္ပံနည်းကျ မျိုးစပ်ထားသည့် စပါးကလည်း မိုးခေါင်မှုဒဏ်ကို ခံနိုင်ရည်ရှိစေကြောင်း၊ အပူလှိုင်းကျရောက်ခြင်းနှင့် မိုးခေါင်ခြင်းတို့က အပင်ရောဂါများကို ဖြစ်ပွားစေနိုင်သောကြောင့် အေးသောအချိန်များတွင် ပိုးသတ်ဆေးကို ရေများများဖြင့်ရောစပ်၍ ဖြန်းပေးခြင်းက ပိုးမွှားများကို ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေကြောင်း ၎င်းက ဆိုသည်။

သီးနှံများ ကြီးထွားမှုအပေါ် ဂရုတစိုက် ဆက်လက်စောင့်ကြည့်ကာ၊ အပူရှိန်ပြောင်းလဲမှုကြိုတင်သတိပေးချက်များနှင့် စောင့်ကြည့်ထိန်းကျောင်းနိုင်မှုများကိုလည်း အားကောင်းခိုင်မာစေရန် အစိုးရက ဒေသအာဏာပိုင်များအား တိုက်တွန်းထားသည်။ မြေဆီလွှာအစိုဓာတ်ကို အနီးကပ်စောင့်ကြည့်ခြင်းမှာလည်း အပူဒဏ်နှင့် မိုးခေါင်မှုဒဏ်တို့၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုကို သိပ္ပံနည်းကျအကဲဖြတ်ရာတွင် သိပ္ပံပညာရှင်များအား အထောက်အကူဖြစ်စေနိုင်သည်ဟု ဝန်ကြီးဌာနက မှတ်ချက်ပြု ပြောကြားခဲ့သည်။

မိုးခေါင်မှုကြောင့် စပါးရိတ်သိမ်းမှု အဆင်မပြေသည့် ဒေသများသို့ မျိုးစေ့နှင့် ဓာတ်မြေဩဇာများကဲ့သို့သော ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ချထားပေးရန် ဒေသအာဏာပိုင်များကို ဝန်ကြီးဌာနက တိုက်တွန်းထားပြီး ကြီးထွားမှုတိုတောင်းသော စက်ဝန်းရှိသည့် သီးနှံများပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးရန် တောင်သူများကို လမ်းညွှန်ထားပါသည်။

ယခုနှစ်တွင် ဆောင်းဦးရာသီစိုက်ကောက်ပဲသီးနှံဧရိယာများအနက် ပြောင်း၊ စပါးနှင့် ပဲပုပ်တို့၏ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုနှုန်းမှာ ယခင်နှစ်နှင့် တူညီကြောင်း၊ အရေးကြီးသောကာလဖြစ်သည့် ဩဂုတ်လနှင့် စက်တင်ဘာလများတွင် ကောက်ပဲသီးနှံထုတ်လုပ်မှု၌ သဘာဝဘေးဒဏ်နှင့် အပင်ရောဂါများ၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုကို အနီးကပ် အထူးဂရုပြုရန် လိုအပ်ကြောင်း အမျိုးသားစာရင်းအင်းဗျူရို၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ Fu Linghui က ဩဂုတ်လ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ဩဂုတ်လ ၁၂ ရက်နေ့အထိ ကာလအတွင်း အန်းဝေပြည်နယ်က မိုးခေါင်ရေရှားမှုကို တိုက်ဖျက်ရန်အတွက် လယ်မြေဧက ၁.၃ သန်းကျော်တွင် ပျိုးပင်ကာကွယ်ရေးနှင့် သိပ္ပံနည်းကျ လယ်ကွင်းစီမံခန့်ခွဲမှုတို့ကို ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ မကြာသေးမီက ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ရေးရာဦးစီးဌာနမှ လုပ်ငန်းအဖွဲ့များကိုဖွဲ့စည်းကာ မြို့ကြီး ၁၆ မြို့ထံ ကွင်းဆင်း၍ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှု အားကောင်းလာစေရန်နှင့် စပါးနှင့် အခြားသီးနှံများ အပူဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ လျော့ချရေးအတွက် ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ chinadaily
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

တရုတ်ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ပဲပုပ်အစာဈေးကွက် မြင့်တက်လာ

SunSirs ၏ စောင့်ကြည့်လေ့လာသည့် အချက်အလက်များအရ ဩဂုတ် ၄ ရက်မှစတင်၍ အမေရိကန်ပဲပုပ်များက ပြင်ပဈေးကွက်ကို ပံ့ပိုးပေးခဲ့သဖြင့် ဟောင်ကောင်မှ တင်သွင်းသည့် ပဲပုပ်ပမာဏလျော့နည်းသွားခဲ့ရာ၊ တရုတ်ပြည်တွင်းပဲပုပ်အစာဈေးကွက် ဆက်လက်မြင့်တက်ခဲ့ပါသည်။ ဩဂုတ်လ ၄ ရက်နေ့တွင် ပဲပုပ်အစာဈေး ပျမ်းမျှဈေးမှာ တစ်တန်လျှင် ၄,၂၀၂ ယွမ်ဖြစ်

ခဲ့ပြီး၊ သြဂုတ်လ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ပျမ်းမျှဈေးနှုန်း တစ်တန်လျှင် ၄,၃၁၂ ယွမ်ဖြစ်ခဲ့ရာ ၂.၆၂ % မြင့် တက်လာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုဘက်မှ ပဲပုပ်များကို တင်ပို့ရန် စစ်ဆေးမှုပမာဏတက်လာသော် လည်း အကောင်းဆုံးဖွံ့ဖြိုးမှုနှုန်း ကျဆင်းလာခဲ့သဖြင့် သြဂုတ်လ ၄ ရက်နေ့မှစတင်၍ ပဲပုပ်အစာ ဈေးနှုန်းမှာ အထက်သို့ ပြန်လည်တက်လာခဲ့ပါသည်။ ဝယ်လိုအားမှာ အတော်လေးနှေးကွေးနေ ပြီး ပဲပုပ်အစာရရှိနိုင်မှုကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ အကန့်အသတ်ဖြစ်ပေါ်စေသဖြင့် ပဲပုပ်အစာ ဈေးကွက်တစ်ခုလုံး မြင့်တက်လာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ယခုနှစ်လယ်ပိုင်းတွင် ဟောင်ကောင်မှ တင်သွင်းသည့် ပဲပုပ်ပမာဏကျဆင်းခဲ့ပြီး ပဲပုပ် အစာဈေးကွက် ဆက်လက်မြင့်တက်လာခဲ့ရာ၊ သြဂုတ် ၁၇ ရက်အထိကာလတွင် တရုတ်ပြည် တွင်း ပဲပုပ်အစာဈေးနှုန်းမှာ ၂ ရာခိုင်နှုန်းကျော် မြင့်တက်လာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။

SunSirs မှ စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန် ဆန်းစစ်လေ့လာသူက ဈေးနှုန်းတက်ရန်ကောင်းသော အချက်များကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပဲပုပ်အစာဈေးကွက်မှာ အနာဂတ်တွင် ဈေးနှုန်းဆက်လက် မြင့်တက်လာနိုင်ခြေရှိသေးကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြည်ပမှတင်သွင်းသောဆန်များက တောင်ကိုရီးယား၏ ဆန်စပါးထုတ်လုပ်မှုဧရိယာ ကျဆင်းမှုနှင့် ဆန်ဈေးနှုန်းဆက်တိုက်ကျဆင်းမှုများအတွက် တွန်းအားတစ်ရပ်အဖြစ်

တောင်ကိုရီးယားအစိုးရက ဈေးကွက်ထဲမှ ဆန်တန်ချိန် ၂၇၀,၀၀၀ ကို သုံးကြိမ်ခွဲထုတ်၍ သီးခြားထားရှိခဲ့သော်လည်း၊ ပြည်ပမှတင်သွင်းသည့် ဆန်များကြောင့် ကိုရီးယားပြည်တွင်းစိုက် လယ်ယာဆန်ဈေး ဆက်လက်ကျဆင်းရသည့် အကြောင်းရင်းများထဲမှ တစ်ခုဖြစ်၊ မဖြစ်ဟူသည့် အချက်နှင့် သိုလှောင်မှု များပြားနေသေးကြောင်းဟူသည့် အချက်များအပေါ် အငြင်းပွားနေကြဆဲ ဖြစ်ပါသည်။

ကိုရီးယားဆန်စပါးစိုက်ပျိုးသူအဖွဲ့ချုပ်၏ ဥက္ကဋ္ဌ Lee Eun-man က ပထမဆုံးအကြိမ် အဖြစ် ဈေးကွက်ထဲမှဆန်များကို သီးခြားခွဲထုတ်မှုမှာ ခန့်မှန်းထားသည်ထက် အလွန်များပြားခဲ့

ကြောင်း၊ ၎င်းပမာဏကို ကိုးကား၍ တတိယအကြိမ် ထပ်မံခွဲထုတ်ခဲ့သော်လည်း အချို့ဒေသများ ဌာ ပြည်ပမှတင်သွင်းသောဆန်များကို မကြာသေးမီကပင် ရောင်းချနေဆဲဖြစ်သည်ကို တွေ့ရ ကြောင်း မှတ်ချက်ပြုပြောကြားပါသည်။

ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က တောင်ကိုရီးယား အစိုးရက အကယ်၍ အမျိုးသားစာရင်းအင်းရုံး၏ စပါး အထွက်နှင့် စားသုံးမှုခန့်မှန်းချက်အပေါ် အခြေခံကာ တန်ချိန် ၂၇၀,၀၀၀ ကို ဈေးကွက် သီးခြားခွဲ ထုတ်လိုက်ပါက လွန်ကဲသည့် ရောင်းလိုအားကို ပြေလည်စေနိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင် ကနဦးကရည်ရွယ်ခဲ့သည့် ဆန်တန်ချိန် ၂၇၀,၀၀၀ တန်ထက် တန်ချိန် တစ်သိန်းပိုမို၍ တန်ချိန် ၃၇၀,၀၀၀ တန်ကို ဈေးကွက်ထဲမှ သီးသန့်ခွဲထားသော်လည်း Nonghyup ဆန်လက် ကျန်မှာ တန်ချိန် ၁၇၀,၀၀၀ ကျော် ရှိနေဆဲဖြစ်၍ တောင်ကိုရီးယား၏ ဆန်ဈေးကွက်မှာ ပုံမှန် မဟုတ်ဘဲ ရှိနေဆဲဖြစ်ပါသည်။

ပြည်ပမှတင်သွင်းသော Kalos ဆန်အမျိုးအစားကို ဒေသအချို့တွင် ဆက်လက်ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချနေဆဲဖြစ်ကြောင်း၊ တောင်ကိုရီးယားဆန်ဈေးကွက် ကမောက်ကမဖြစ်နေခြင်းကို ထိန်း ကျောင်းရန် တရားမဝင်ဖြန့်ဖြူးမှုများကို စောင့်ကြည့်ရန်လိုကြောင်း၊ ဆန်ဈေးကွက်ကို ဖွင့်ပေး သည့်လုပ်ငန်းစဉ်၌ အစိုးရ၏ အခွန်နှုန်းနည်းပါးသည့် အရေအတွက်ကန့်သတ်ချက် (TRQ) ဖြင့် တန်ချိန် ၄၀၈,၇၀၀ တန်ကို ပြည်ပမှတင်သွင်းခွင့်ပြုထားကြောင်း၊ ၎င်းပမာဏမှာ လက်ရှိစားသုံး မှုထက် ၁၁ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ပိုမိုကြောင်း၊ ကိုရီးယားပြည်တွင်း၌ ဆန်ဈေးနှုန်း ကျဆင်းလာသဖြင့် ပြည်တွင်းစိုက် ဆန်ဈေးနှုန်းကို မထိခိုက်စေရန် ဈေးကွက်ထဲမှ သီးခြားခွဲထုတ်မှုများ ပြုနေသော် လည်း၊ ပြည်ပမှတင်သွင်းသော ဆန်များကို အွန်လိုင်းပေါ်မှလည်းကောင်း၊ ကျေးလက်ဈေးဆိုင် များမှလည်းကောင်း ရောင်းချနေဆဲဖြစ်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌ Lee က ဖြည့်စွက်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

တောင်ကိုရီးယားအစိုးရသည် နှစ်စဉ်ပြည်ပမှ ဆန်တန်ချိန် ၄၀၈,၇၀၀ တန်ကို တင်သွင်း လျက်ရှိပြီး၊ အခွန်နှုန်းနည်းပါးသည့် အရေအတွက် ကန့်သတ်ချက် (TRQ) ဖြင့် တင်သွင်းနိုင်သည့် ပမာဏကို နှစ်စဉ်တွက်ချက်၍ သတ်မှတ်ပေးပါသည်။ သို့ရာတွင် TRQ ဖြင့် တင်သွင်းနိုင်သည့် ပမာဏမှာ ဈေးကွက်အပေါ် ထိခိုက်နိုင်လောက်သည့် ပမာဏမဟုတ်ကြောင်း သိရပါသည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်းက ကိုရီးယားမှ ဆန်ထုတ်လုပ်မှု သိသာစွာကျဆင်းခဲ့သောကြောင့် ပြည်တွင်းဈေးကွက်ထဲသို့ တန်ချိန် ၃၁၀,၀၀၀ ပမာဏရှိဆန်များကို အစိုးရက ၅ ကြိမ်ခွဲ၍ ရောင်း ချပေးခဲ့ဖူးပါသည်။ ထို့ပြင် ဆန်ပြဿနာရပ်များကို ဖြေရှင်းရန်အတွက် အစိုးရ၊ အမျိုးသားညီလာ ခံနှင့် လယ်သမားအုပ်စုများပါဝင်သည့် ကောင်စီတစ်ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းပေးထားပြီး၊ အောက်တိုဘာ လ ၁၅ ရက်နေ့၌ ကောက်ပဲသီးနှံစီမံခန့်ခွဲရေးအက်ဥပဒေတွင် အထူးပြုထည့်သွင်းမည့် အစိုးရ၏

ဈေးကွက်သီးခြားခွဲထုတ်မည့်အစီအမံကို ချမှတ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး၊ ကျဆင်းလာသော ဆန်စားသုံးမှုလမ်းကြောင်းနှင့်အညီ စပါးစိုက်ပျိုးသည့်ဧရိယာကို လျှော့ချသွားမည်ဟု ကြေငြာထားပါသည်။

လတ်တလော၌ မူဝါဒ အကောင်အထည်ဖော်ရေး၊ ဆန်လုပ်ငန်းကဏ္ဍ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရေးနှင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်မည့်နယ်မြေများရှိ ကျေးလက်ဝင်ငွေတိုးတက်စေရန် အထူးအရပ်ဒေသများ သတ်မှတ်ရေးတို့ကို အဆိုပြုနေဆဲဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ <http://www.aflnews.co.kr>

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....
ဝယ်လိုအား နည်းလာသဖြင့် ဘရာဇီးလ်ဆန်ဈေးနှုန်း အားလျော့လာ

ဝယ်လိုအားလျော့ကျသွားသဖြင့် ဘရာဇီးဆန်ဈေးကွက်မှာ တစ်ပတ်အတွင်း ဈေးပိုမိုကျဆင်းခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။ ဩဂုတ် ၁၁ ရက်၌ Rio Grande do Sul တွင် ပျမ်းမျှအားဖြင့် ၅၀ ကီလိုဂရမ်ရှိသော အခွံပါစပါးတစ်အိတ်၏ ဈေးနှုန်းမှာ R\$ 77.01 (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၁.၉၀ ခန့်) ဖြစ်ခဲ့ပြီး၊ ယခင်လနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၂.၁၁ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်နေဆဲဖြစ်သော်လည်း၊ ယခင်နှစ်အလားတူကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၀.၈၉ % ပိုမိုလျော့နည်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်ရေး အတွင်းရေးမှူးရုံး (Secex) ၏ အချက်အလက်များအရ ယခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် အခွံပါစပါး တန်ချိန် ၁၁၁,၅၁၇ တန်ခန့် တင်ပို့ခဲ့ပြီး၊ ယခင်နှစ် ဇူလိုင်လကမူ တန်ချိန် ၁၄,၅၈၉ တန်သာ တင်ပို့ခဲ့ပါသည်။ ကြိတ်ခွဲပြီးဆန်များကို နိုင်ငံခြားသို့ တင်ပို့ရောင်းချမှုမှာလည်း တန်ချိန် ၆၅,၀၈၃ တန်ခန့်ရှိပြီး၊ ယခင်နှစ် အလားတူကာလက တန်ချိန် ၅၇,၃၀၉ တန်သာ တင်ပို့ခဲ့ပါသည်။ တစ်ပြိုင်နက်တည်းမှာပင် ဇူလိုင်လအတွင်း ဘရာဇီးလ်သို့ ပြည်ပမှ ကြိတ်ခွဲပြီးဆန်တန်ချိန် ၈၂,၁၉၁ တန်ကို တင်သွင်းခဲ့ကာ၊ ယခင်နှစ် အလားတူကာလက တန်ချိန် ၅၂,၅၂၅ တန်သာ တင်သွင်းခဲ့သည်ဟု သိရပါသည်။ အခွံပါသည့် စပါးတင်သွင်းမှုမှာ တန်ချိန် ၅,၅၀၀ ရှိခဲ့ပြီး၊ ယခင်နှစ်အလားတူကာလက တန်ချိန် ၇,၂၀၀ တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ www.portaldoagronegocio.com.br

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

အင်ဒိုနီးရှား ဟင်းချက်ဆီဈေးနှုန်း အနည်းငယ်ကျဆင်းလာ

ယခုအခါ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ဟင်းချက်ဆီဈေးနှုန်းမှာ ၂ လီတာလျှင် IDR ၅၇,၀၀၀ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃.၈၄ ဒေါ်လာ) မျှပင် ဈေးနှုန်းမရှိတော့ဘဲ ဈေးကွက်အတွင်း၌ ထုပ်ပိုးမှု အမျိုးမျိုးဖြင့် ဟင်းချက်ဆီရောင်းချမှုများ ပိုမိုများပြားလာပါသည်။ ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဈေးကွက်နှင့် အခြေခံလိုအပ်ချက်များ စောင့်ကြည့်ရေးစနစ် (Kemendag) မှ ဩဂုတ်လ ၁၆ ရက် (အင်္ဂါနေ့)တွင် ထုတ်ပြန်ချက်အရ တစ်နိုင်ငံလုံး ပျမ်းမျှစားသုံးဆီဈေးနှုန်းမှာ ယခင်နေ့နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက တစ်လီတာလျှင် IDR ၁၀၀ ကျဆင်း၍ IDR ၁၈,၂၀၀ သို့ ကျဆင်းသွားကြောင်း သိရပါသည်။ ပရီမီယံထုပ်ပိုးမှုအမျိုးအစားများအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပျမ်းမျှဈေးနှုန်းမှာ တစ်လီတာလျှင် IDR ၂၂,၅၀၀ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁.၅၁ ဒေါ်လာ) ဖြစ်ပါသည်။ တစ်ချိန်တည်းတွင် အစုလိုက်ဝယ်ယူသည့် အများဈေးနှုန်းမှာ အမျိုးအစားအလိုက် တစ်လီတာလျှင် IDR ၁၄,၁၀၀ ဖြစ်သည်။ အစိုးရ၏ အမြင့်ဆုံးလက်လီဈေးနှုန်း ရည်မှန်းချက်မှာ တစ်လီတာလျှင် IDR ၁၄,၀၀၀ သို့မဟုတ် ပမာဏအများဈေး တစ်ကီလိုလျှင် IDR ၁၅,၅၀၀ ဖြစ်ပါသည်။

လွန်ခဲ့သည့် ၅ လခန့်က (၂၁-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင်) ဟင်းချက်ဆီ အမြောက်အများဝယ်ယူသည့်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်လီတာလျှင် IDR ၁၇,၇၀၀၊ ရိုးရိုးထုပ်ပိုးမှု တစ်လီတာလျှင် IDR ၂၁,၄၀၀ နှင့် ပရီမီယံထုပ်ပိုးမှု တစ်လီတာလျှင် IDR ၂၄,၈၀၀ ရှိခဲ့ပြီး အမြင့်ဆုံးအဖြစ် စံချိန်တင်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းကာလများအတွင်း ဟင်းချက်ဆီဝယ်ယူရန် တန်းစီနေခဲ့သည့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသား အများအပြားရှိခဲ့ပါသည်။

ထိုအချိန်က ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး မသေချာမရေရာမှုများကြောင့် စွမ်းအင်နှင့် စားနပ်ရိက္ခာဈေးနှုန်းများမြင့်တက်လာခဲ့ရာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၅ ရက်နေ့ နောက်ပိုင်း၌ အင်ဒိုနီးရှားအစိုးရက ဟင်းချက်ဆီဈေးနှုန်းများကို စီးပွားရေး သို့မဟုတ် ဈေးကွက်ယန္တရားသို့ ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းထုတ်ပြန်ချက်ကြောင့် ဟင်းချက်ဆီဈေးကွက်အတွင်း ကုန်စည်များ ညတွင်းချင်းပြည့်လျှံသွားခဲ့သော်လည်း ဈေးနှုန်းကမူ ဆက်လက်မြင့်တက်နေခဲ့ပြီး၊ အမြင့်ဆုံးဈေးနှုန်းမှာ ၂ လီတာလျှင် IDR ၅၇,၀၀၀ အထိ ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။

အစောပိုင်းတွင် အစိုးရက ဟင်းချက်ဆီအားလုံးအတွက် တစ်လီတာလျှင် IDR ၁၄,၀၀၀ တစ်ဈေးတည်း သတ်မှတ်ရန် မူဝါဒချမှတ်ခဲ့သော်လည်း၊ နောက်ပိုင်း၌ အမျိုးအစားတစ်ခုစီအတွက် အမြင့်ဆုံးလက်လီဈေးနှုန်း (highest retail price -HET) လျာထားချက်အဖြစ် တစ်လီတာလျှင် IDR. ၁၁,၅၀၀ မှ IDR. ၁၄,၀၀၀ ကြား ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ခဲ့ပါသည်။ ပရီမီယံထုပ်ပိုးထားသော ဟင်းချက်ဆီမှာ ဈေးအမြင့်ဆုံး ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအရွေ့မှာ ၂၀၂၂ ခုနှစ် အစော

ပိုင်းတွင် စားသုံးဆီဈေးနှုန်းများ ထိန်းချုပ်မှုမရှိဖြစ်လာမှုကြောင့် ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာမှုကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် ဖြစ်ပါသည်။

အစောပိုင်းတွင် စားသုံးဆီဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်မှုမှာ Covid-19 ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် လှုပ်ရှားမှုကန့်သတ်ချက်များနှင့် ပိတ်ဆို့ကန့်သတ်မှုများကြောင့် ဖြစ်သော်လည်း၊ နောက်ပိုင်း၌ ရုရှား-ယူကရိန်းပဋိပက္ခကြောင့် ကုန်ပစ္စည်းဈေးနှုန်းများ ဆက်လက်ခုန်တက်သွားစေခဲ့သည်။ Tradingeconomics ၏ သြဂုတ်လ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ကိုးကားသော စားအုန်းဆီကြမ်းဈေးမှာ တစ်တန်လျှင် မလေးရှားရင်းဂစ် ၇,၀၀၀ ဖြစ်ပြီး၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၉ တစ်တန်လျှင် မလေးရှားရင်းဂစ် ၇,၁၀၀ ဖြစ်ပါသည်။

ဟင်းချက်ဆီဈေးမြင့်တက်မှုကို လျှော့ချရန်အတွက် အစိုးရက အမျိုးမျိုးသောလှုပ်ရှားမှုများကို ထုတ်ပြန်ကာ အထောက်အပံ့ပေးသော ဟင်းချက်ဆီအစီအစဉ်နှင့် ၎င်းနောက်တွင် Oilita အစီအစဉ်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။ ပို့ကုန်အခွန်များ တိုးမြှင့်ခြင်း၊ ဖြတ်တောက်ခြင်းနှင့် နောက်ပိုင်း၌ ပို့ကုန်ခွန်များကို ယာယီဖယ်ရှားပေးခြင်း၊ပို့ကုန်အခွန်တွက်ချက်မှု ပြောင်းလဲခြင်းနှင့် ဟင်းချက်ဆီကုန်ကြမ်းများဖြစ်သည့် စားအုန်းဆီကြမ်း (CPO) နှင့် ၎င်း၏ ဘေးထွက်ကုန်ပစ္စည်း တင်ပို့မှုမြှင့်တင်ရန် မူဝါဒများကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို အင်ဒိုနီးရှားအစိုးရက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

သမ္မတ Joko Widodo က စားသုံးဆီဈေးနှုန်း မြင့်တက်နေတဲ့ကြားမှ ပြည်သူများ၏ ဝယ်ယူမှုစွမ်းအားကို ကူညီပေးနိုင်ရန် လက်ခံသူတိုင်းအတွက် ငွေသားစားနပ်ရိက္ခာ အကူအညီနှင့် MSMEs များထံ BLT IDR ၃၀၀,၀၀၀ ထုတ်ပေးခဲ့ပါသည်။ BLT ပေးပို့မှုကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် အီးဒ်နေ့မတိုင်မီဟု အမြင့်ဆုံးသို့တိုးမြှင့်ခဲ့ရာ ယခုအချိန်တွင် ဟင်းချက်ဆီဈေးနှုန်းများ ငြိမ်နေသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ထိုစဉ်အတွင်း စားသုံးဆီကုန်ကြမ်းများဖြစ်သည့် စားအုန်းဆီကြမ်းအပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်းဈေးနှုန်းများမှာ ထိန်းချုပ်မရဘဲ တက်သွားနိုင်မည် မဟုတ်တော့ဟု အင်ဒိုနီးရှားအစိုးရက ခန့်မှန်းထားပါသည်။

ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး Sri Mulyani က စားအုန်းဆီကြမ်းဈေး တစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁,၀၀၀ အောက်ကျဆင်းမည် သို့မဟုတ် လက်ရှိငွေလဲနှုန်းတွင် တစ်တန်လျှင် မလေးရှားရင်းဂစ် ၄,၄၆၈ ဝန်းကျင်ဖြစ်နိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားပါသည်။ ဟင်းချက်ဆီဈေးနှုန်းများ ပုံမှန်ပြန်ဖြစ်နိုင်ချေမှာ မသေချာသေးသော်လည်း၊ အနည်းဆုံးအနေဖြင့် လွန်ခဲ့သောတစ်နှစ်ခန့်က အခြေအနေအဆင့်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိနိုင်ဖွယ် ရှိပါသည်။

ဩဂုတ်လ ၁၆ ရက်နေ့တွင် အင်ဒိုနီးရှားတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ပျမ်းမျှ စားသုံးဆီဈေးနှုန်းများမှာ အစုလိုက်ဈေးနှုန်း တစ်လီတာလျှင် IDR ၁၃,၈၀၀၊ ရိုးရိုးထုပ်ပိုးမှု တစ်လီတာလျှင် IDR ၁၄,၃၀၀ နှင့် ပရီမီယံတစ်လီတာလျှင် IDR ၁၆,၀၀၀ ဖြစ်ကြောင်း ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ မှတ်ချက်ပြု ပြောကြားခဲ့သည်။

Bekasi ရှိ ခေတ်မီလက်လီအရောင်းဆိုင်များစွာရှိ ဟင်းချက်ဆီဈေးနှုန်းများမှာ အောက် ဖော်ပြပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

Bekasi ရှိ စူပါမားကတ်

- အပူပိုင်း အိတ်/ပုလင်း ၂ လီတာလျှော့ဈေး IDR ၄၂,၃၅၀ မှ IDR ၃၆,၉၀၀
- Sunco အိတ် ၂ လီတာ IDR ၄၉,၀၀၀ မှ IDR ၃၇,၇၀၀
- Rizki ၁ လီတာပုလင်း IDR ၁၄,၀၀၀
- Kusuma အိတ်/ပုလင်း ၁ လီတာ IDR ၁၂,၉၀၀

Bekasi ရှိ minimarket

- အပူပိုင်းဒေသ ၂ လီတာ ပုလင်းလျှော့ဈေး IDR ၃၉,၈၀၀ မှ IDR ၃၆,၉၀၀
- Bimoli ၂ လီတာပုလင်း IDR ၅၂,၀၀၀
- Fortune pouch ၂ လီတာလျှော့ဈေး IDR ၃၉,၇၀၀ မှ IDR ၃၅,၂၀၀
- Filma အိတ် ၂ လီတာ လျှော့ဈေး IDR ၄၇,၁၀၀ မှ IDR ၃၅,၉၀၀
- Sovia အိတ် ၂ လီတာ IDR ၄၇,၄၀၀ မှ IDR ၂၇,၉၀၀
- Amanda အိတ် ၁ လီတာ IDR ၂၂,၂၀၀

မှတ်ချက်- ဤဈေးနှုန်းများမှာ ဩဂုတ်လ ၁၇ ရက်၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ဖော်ပြထားသော ဈေးနှုန်းများဖြစ်ကြပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ cnbcindonesia.com

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို

ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....

ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ဆောင်းရာသီဓာတ်ငွေ့သုံးစွဲမှုအတွက် အစီအစဉ်များချမှတ်ခြင်း

ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် လာမည့်ဆောင်းရာသီ၌ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့်အိမ်ထောင်စုများက သုံးစွဲကုန်ကျရန်ရှိသည့်ဓာတ်ငွေ့များအတွက် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အောက်တိုဘာလမှစတင်၍ သုံးစွဲသည့် ကီလိုဝပ်နာရီအလိုက် ယူရို (၂.၄) ဆင့်(2.4 euro cent per kilowatt hour) နှုန်းဖြင့် စည်းကြပ် ကောက်ခံမည်ဖြစ်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၁၅ ရက်နေ့က ထုတ်ပြန်ကြေငြာခဲ့သည်။ လက်ရှိအခြေအနေတွင် ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် သုံးစွဲသူပြည်သူများထံမှ တိုးမြှင့်ကောက်ခံရန် ခွင့်ပြုချက်မရရှိသေးသော်လည်း မကြာမီ ပြောင်းလဲမှုများရှိလာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဂျာမန်ဝန်ကြီး ချုပ် Mr.Olaf Scholz က ဓာတ်ငွေ့ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာနိုင်မည်ဖြစ်သော်လည်း ပြည်သူ များအတွက် များစွာဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး မဖြစ်စေရန်စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မည်သူတစ်ဦး တစ်ယောက်ကိုမျှ စရိတ်မြင့်မားခြင်းကို တစ်ဦးတည်းကျခံရခြင်းမျိုးဖြစ်စေမည် မဟုတ်ကြောင်း၊ တစ်ဖက်တွင်လည်း relief package များကို ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ပြော ကြားပါသည်။ ယခုစည်းကြပ်ကောက်ခံမှုသည် လက်ရှိအခြေအနေတွင် နိုင်ငံတွင်း ဂက်စ်လုံ လောက်စွာရရှိရေးအတွက် ရုရှားနိုင်ငံအပြင် အခြားထုတ်လုပ်ရရှိနိုင်သည့် နေရာများမှ ဈေးနှုန်း ကြီးမြင့်စွာပေး၍ ပံ့ပိုးပေးနေသော ဂက်စ်လုပ်ငန်းများအတွက် ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း ကာမိစေရန် ရည်ရွယ်ကြောင်းလည်း သိရှိရပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ စုစုပေါင်းအိမ်ထောင်စုဦးရေ၏ ထက်ဝက် ခန့်သည် နေ့စဉ်သုံးစွဲမှုများအတွက် ဓာတ်ငွေ့ကို အဓိက အသုံးပြုနေကြခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ဂျာမန်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး Mr.Christian Lindner က စည်းကြပ်ကောက်ခံမှုအသစ် အပေါ် Sales tax ကောက်ခံမှု လျော့ပေါ့ သက်သာခွင့်ပေးရန် အီးယူသို့တောင်းဆိုရန်ရှိကြောင်း၊ German Association of Energy and Water Industries အကြီးအကဲဖြစ်သူ Ms. Kerstin Andreae က သုံးစွဲသူများအတွက် အဓိကသက်သာမှုရှိစေရန် လိုအပ်ပြီး၊ ပေးချေမှုများအတွက် Sales tax ကောက်ခံမှုကို လျော့ပေါ့ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဖက်ဒရယ်စီးပွားရေး ဝန်ကြီး Mr.Robert Habeck က စည်းကြပ်မှု အသစ်ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ဂက်စ်ရောင်းချ ဖြန့်ဖြူးမှုများကို လုံလောက်စေမည်ဖြစ်ပြီး Sales tax အတွက် ဘရပ်ဆဲလ်ဘက်က တုန့်ဆိုင်းမှုများရှိနေပါက အစီ အစဉ်များချမှတ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ relief package များကိုလည်း စီစဉ်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောဆိုခဲ့ကြပါသည်။ ခန့်မှန်းခြေအားဖြင့် လူ(၄) ဦး နေထိုင်သည့် အိမ် ထောင်စုတစ်ခုတွင် တစ်နှစ်လျှင် ဂက်စ်သုံးစွဲမှုအတွက် ပိုမိုကုန်ကျစရိတ်မှာ Sales tax မပါဝင်ပါ က ယူရို(၄၈၀)ခန့်ရှိနိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားရှိပါသည်။

ဂျာမနီနိုင်ငံရှိအခြားပုဂ္ဂလိက စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ အသင်းအဖွဲ့များဖြစ်သည့် Trade unions၊ German steelmakers' association၊ German federation of chemicals industries စသည်တို့ဘက်မှ စည်းကြပ်ကောက်ခံမှုအသစ်အတွက် ဝေဖန်မှုများမြင့်တက်လာနေပြီး အချို့ လုပ်ငန်းများမှာ ယခုစည်းကြပ်မှုမတိုင်မီကပင် ဂက်စ်ဈေးနှုန်းများ ကြီးမြင့်မှုကြောင့် ဘီလီယံ များစွာ အကုန်အကျခံထားမှုရှိနေပြီး ကုန်ကျမှုများကို ကာမိစေရန် relief package များ ပံ့ပိုး ဆောင်ရွက်ပေးရန် တောင်းဆိုလာကြပါသည်။ ဂျာမန်စတီးလုပ်ငန်းများသည် တစ်နှစ်လျှင် ယေ ဘူယျအားဖြင့် သဘာဝဓါတ်ငွေ့ (၂) ဘီလီယံကုဗမီတာကို သုံးစွဲရန်လိုအပ်ပြီး ယခုစည်းကြပ်မှု အသစ်မတိုင်မီကပင် ဓါတ်ငွေ့ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်မှုကြောင့် ယူရို(၇) ဘီလီယံဘိုး ပိုမိုကျခံသုံး စွဲထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဂက်စ်သုံးစွဲမှုတိုးမြှင့်ကောက်ခံမှုအပေါ် ဝေဖန်တောင်းဆိုမှုများရှိနေခြင်းများအတွက် ဂျာမန် ဝန်ကြီးချုပ် Mr.Olaf Scholz က ဩဂုတ်လ (၁၈)ရက်နေ့ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ဖက်ဒရယ် အစိုးရအနေဖြင့် ဓါတ်ငွေ့သုံးစွဲမှုအပေါ် value-added tax (VAT) ကောက်ခံမှုကို မူလ(၁၉) ရာ ခိုင်နှုန်းမှ (၇) ရာခိုင်နှုန်းသို့ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အထိ လျော့ချကောက်ခံမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သုံးစွဲသူများ အတွက် ထောက်ပံ့မှုများ ပိုမိုပြုလုပ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ကတိပြု ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ဆက်လက်၍ စွမ်းအင်ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ဂက်စ်သုံးစွဲမှုအတွက် တိုးမြှင့်ကောက်ခံမှု နှင့် အခွန်လျော့ချပေးမှုအစီအစဉ်များအရ သုံးစွဲသူပြည်သူများအပေါ် စရိတ်ကာမူဖြစ်စေရန် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်းလည်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ဩဂုတ်လ ၁၅ ရက် နေ့က ထုတ်ပြန်ကြေငြာခဲ့သော တိုးမြှင့်ကောက်ခံမှုကဲ့သို့ပင် VAT လျော့ချကောက်ခံမှုသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အောက်တိုဘာလမှ စတင်မည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်ကုန်အထိ အကျုံးဝင်မည်ဖြစ်ပါ သည်။ VAT လျော့ချကောက်ခံမှုသည် ကုန်မျိုးစုံဆိုင်များ၊ အများပြည်သူသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းများ၊ စာအုပ်၊ မဂ္ဂဇင်း၊ ကဇော်ရုံနှင့်ပြတိုက် လက်မှတ်ဝယ်ယူမှုများအတွက်လည်း ပါဝင် ပြီး အခြားကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများအတွက် မူလ ၁၉ ရာခိုင်နှုန်းအတိုင်း ကောက်ခံ သွားမည်ဖြစ်သည်။

ဂျာမန်ဖက်ဒရယ်အစိုးရအနေဖြင့် ဂက်စ်သုံးစွဲမှုအပေါ် တိုးမြှင့်ကောက်ခံပြီး တစ်ဖက်တွင် VAT ကောက်ခံမှုနှုန်းကို လျော့ချပေးသည့်အစီအစဉ်ဖြင့် သုံးစွဲသူများအတွက် များစွာဝန်ထုပ် ဝန်ပိုးမဖြစ်စေရန် မျှော်လင့်ချက်ထားရှိပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံအနေဖြင့် အရန် LNG ကွန်တိန်နာ များကိုလည်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလနောက်ဆုံးထား၍ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြည့်တင်းပြီးစီးရန် ဦး တည်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။

Source: <https://www.dw.com/en/germany-sets-winter-gas-levy-amid-warnings-of-its-impact/a-62806667><https://www.dw.com/en/germany-cuts-tax-on-gas-as-prices-rise-amid-war-in-ukraine/a-62849908>

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

အီးယူဒေသ စက်သုံးဆီ ဈေးနှုန်းများ

ဥရောပကော်မရှင်က အပတ်စဉ်ထုတ်ပြန်သော ၁၅.၈.၂၀၂၂ ရက်နေ့ရှိ အီးယူ(၂၇)နိုင်ငံ ရှိ Eurosuper 95 နှင့် ဒီဇယ်ဆီတို့၏ တစ်လီတာ စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းများ (အခွန်ပေးဆောင်မှု အပါအဝင်) မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပြီး ဂျာမနီနိုင်ငံနှင့် အခြားနိုင်ငံများတွင် ယခင်အပတ် ဈေးနှုန်းများနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ဈေးနှုန်းများကျဆင်းလာကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

gas prices

Eurosuper 95		
EU - state	Euro per liter as of August 1st, 2022	Euro per liter as of August 15, 2022
Hungary	1.29	1.29
Malta	1.34	1.34
Poland	1.53	1.46
Bulgaria	1.64	1.59
Croatia	1.64	1.55
Slovenia	1.65	1.57
Romania	1.68	1.65
Luxembourg	1.73	1.64
Cyprus	1.75	1.62
Germany	1.81	1.77
Czech Republic	1.82	1.67
Slovakia	1.83	1.73
Lithuania	1.83	1.76
France	1.84	1.78
Belgium	1.85	1.74
Italy	1.88	1.77
Latvia	1.88	1.83
Portugal	1.89	1.79
Spain	1.90	1.80
Estonia	1.96	1.90
Austria	1.96	1.76
Ireland	1.98	1.88
Sweden	2.01	1.87
Netherlands	2.13	2.06

Greece	2.15	2.04
Finland	2.19	2.12
Denmark	2.22	2.12

Diesel prices

Diesel fuel		
EU country	Euro per liter as of August 1st, 2022	Euro per liter as of August 15, 2022
Malta	1.21	1.21
Hungary	1.56	1.55
Poland	1.59	1.52
Bulgaria	1.73	1.68
Slovenia	1.74	1.72
Romania	1.80	1.78
Luxembourg	1.81	1.72
Lithuania	1.82	1.76
Portugal	1.83	1.73
Czech Republic	1.84	1.74
Italy	1.85	1.76
Latvia	1.86	1.78
Croatia	1.86	1.76
Slovakia	1.86	1.77
France	1.88	1.79
Spain	1.89	1.81
Greece	1.90	1.81
Cyprus	1.90	1.87
Estonia	1.91	1.80
Germany	1.94	1.92
Belgium	1.98	1.88
Austria	1.98	1.77
Ireland	1.99	1.89
Netherlands	2.00	1.94

Denmark	2.08	1.97
Finland	2.15	2.08
Sweden	2.37	2.26

Source: <https://www.destatis.de/Europa/DE/Thema/Verkehr/kraftstoffpreise.html>
 သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
 ဘာလင်

.....

ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ ဈေးနှုန်းများ အခြေအနေ

ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ၏ ထုတ်လုပ်သူ ဈေးနှုန်းများမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကာလတူထက် ၃၃.၉ ရာခိုင်နှုန်း၊ အပင်ထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ၏ ဈေးနှုန်းများမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကာလတူထက် ၃၅.၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ တိရစ္ဆာန်ထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ၏ ဈေးနှုန်းများမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကာလတူထက် ၃၂.၈ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုမြင့်တက်လာခဲ့ပါသည်။ ထို့အတူ စက်မှုလုပ်ငန်း ထုတ်ကုန်ဈေးနှုန်းများမှာလည်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကာလတူထက် ၃၇.၂ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်လာပြီး လအလိုက်မြင့်တက်မှုများတွင် အမြင့်မားဆုံးဖြစ်ကြောင်း အဓိကအားဖြင့် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာဓါတ်ငွေ့နှင့် လျှပ်စစ်ဓါတ်အားသုံးစွဲမှု ဈေးနှုန်းများတွင်ဖြစ်ကြောင်း Federal Statistical Office ၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

အလားတူ လက်ကားရောင်းဝယ်မှုဈေးနှုန်းများမှာလည်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကာလတူထက် ၁၉.၅ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်လာခဲ့ပြီး အဆိုပါမြင့်တက်မှုများသည် အဓိကအားဖြင့် ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများနှင့် တစ်ဝက်တစ်ပျက်ကုန်ချောပစ္စည်းဈေးနှုန်းများတွင် ဖြစ်ကြောင်း၊ mineral oil တွင် ၅၃.၈ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် solid fuels တွင် ၉၂.၉ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးမြင့်တက်ခဲ့ပြီး အခြားကောက်ပဲသီးနှံ၊ ဆေးလိပ်၊ မျိုးစေ့၊ သံထည်ပစ္စည်းများနှင့် သတ္တုရိုင်းများ၏ ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်မှုများကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Source: https://www.destatis.de/EN/Home/_node.html
 သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
 ဘာလင်

.....

ITB Berlin ခရီးသွားလုပ်ငန်းပြပွဲ (The World's Leading Travel Trade Show)

ITB Berlin (International Tourism Exchange Berlin) ပြပွဲကို ခရီးသွားလာခြင်း (Travel)၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း(Tourism)၊ ဧည့်ဝတ်ပြုခြင်း(Hospitality) လုပ်ငန်းကဏ္ဍများအား အတူတကွ ဆောင်ရွက်ကြစေရန်ရည်ရွယ်၍ ကမ္ဘာတစ်ဝှန်းမှ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ၏ ဗဟို အချက်အခြာတစ်ခုအနေဖြင့် ၁၉၆၆ ခုနှစ်ကတည်းကပင် ဘာလင်မြို့တွင် Messe Berlin မှ ကြီး မှား၍ နှစ်စဉ် စီစဉ်ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ၂၀၂၀ ခုနှစ် တွင် ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ပါ။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မတ်လ ၈ ရက်မှ ၁၂ ရက်နေ့ထိ ITB Berlin ၏ ပထမ ဆုံးအကြိမ် Virtual Event ကို ကျင်းပခဲ့ရာ နိုင်ငံပေါင်း (၁၂၀) မှ ပြပွဲပြသသည့် ကုမ္ပဏီပေါင်း (၃၅၁၃) ခု၊ ဝင်ရောက်အသုံးပြုသူပေါင်း(၆၅၇၀၀) ဦးတို့ရှိခဲ့ပြီး ကျွမ်းကျင်သူများ၏ ဆွေးနွေးပွဲ များ၊ Business Matching များ၊ Networking ပြုလုပ်ခြင်းများတို့ဖြင့် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ ပါသည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ၈.၃.၂၀၂၂ မှ ၁၀.၃.၂၀၂၂ ရက်နေ့ထိ ITB Berlin Convention ကို ITB website မှတစ်ဆင့် တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ကျင်းပ၍ digitization, sustainability နှင့် resilience ပိုင်းတို့ကို ဦးတည်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ဆွေးနွေးမှုအစီအစဉ်များ အားလုံးကို ITB Berlin YouTube Channel တွင် ကြည့်ရှုလေ့လာနိုင်ပါသည်။ ထို့ပြင် ၁၇.၃.၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ITB Berlin အတွက် Digital Business Day ကို ကျင်းပခဲ့ပါသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် ITB Berlin ကို မတ်လ(၇) ရက်နေ့မှ (၉) ရက်နေ့အထိ Messe Berlin တွင် ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားရှိပြီး နိုင်ငံများစွာမှ ခရီးသွားလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ၊ ခရီးသွားကုမ္ပဏီများ၊ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စုဝေးကြပြီး ခရီးသွားလုပ်ငန်းအတွက် ဖြစ်နိုင်သည့်အလားအလာ များကို တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ပါသည်။ Host country အဖြစ် ဂျော်ဂျီယာနိုင်ငံကို ရွေးချယ် ထားပြီး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ၆.၃.၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။ ITB Berlin Convention ကိုလည်း မြေပြင် Trade show များနှင့် တစ်ချိန်တည်းတွင် ကျင်းပရန်စီစဉ်ထား ရှိပြီး ပြပွဲကာလအတွင်း တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့် ပြသသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ပြခန်း Registration အတွက် <https://www.itb.com/en/itb/stand-registration/> တွင် ဝင်ရောက်ပြုလုပ်နိုင်ပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ(၃၁) ရက်နေ့နောက်ဆုံးပြုလုပ်၍ အထူးလျော့ ဈေးနှုန်းများ ရယူနိုင်ပြီး စက်တင်ဘာလ (၁) ရက်နေ့မှစ၍ ပုံမှန်ဈေးနှုန်းများရယူ၍ စက်တင် ဘာ(၃၀) ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားကာ Registration ပြုလုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ITB Berlin ၏ အကြီးအကဲဖြစ်သူ Mr.David Ruetz က ၂၀၂၃ ခုနှစ် ITB Berlin တွင် ခရီး သွားလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စတင်ခြင်း တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်းပြုလုပ်နိုင်ခြင်းဖြစ်ပြီး Clients များ

၏တောင်းဆိုချက်အရ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ကွန်ယက်ချိတ်ဆက်မှုများ၊ သတင်းအချက်အလက် ဖလှယ်ခြင်းများ ပြန်လည်ပြုလုပ်နိုင်ကြရန်အတွက် B2B Show ပုံစံဖြင့် ပိုမိုဦးစားပေးကျင်းပ ဆောင်ရွက်သွားရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် ITB Berlin ပြပွဲတွင် ပါဝင်ပြသရန်စိတ်ဝင်စားသည့် မြန်မာခရီးသွားလုပ်ငန်း များ ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် ပြပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ ထပ်မံအသေးစိတ်သိလိုသော အချက်အလက် များကို <https://www.itb.com/en/itb/itb-berlin-for-exhibitors.html> တွင် ဝင်ရောက်လေ့ လာကြည့်ရှု နိုင်ပါသည်။

Sources:[https://www.itb.com/en/https://www.itb.com/itb/downloadsenglisch/ anmeldung-\(2023\)/itb-berlin-2023_exhibition-terms-and-conditions.pdf](https://www.itb.com/en/https://www.itb.com/itb/downloadsenglisch/anmeldung-(2023)/itb-berlin-2023_exhibition-terms-and-conditions.pdf)

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ဘာလင်

.....

